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Rising Stars | Bianca Banațeanu, șef de promoție al seriei I a generației anului 2024

a decis sa se îndrepte spre magistratura: ”Am ales sa susțin probele de admitere la

INM, dupa ce am oscilat de câteva ori între avocatura și magistratura. Sunt

conștienta de responsabilitatea pe care o implica profesia de judecator, însa

satisfacția pe care o simți atunci când știi ca ai contribuit la înlaturarea unei situații

de inechitate, la soluționarea unor probleme cu care oamenii se confrunta zi cu zi,

mi se pare de neegalat”

Bianca Banațeanu a fost întotdeauna printre cei mai buni. A absolvit Colegiul Național „Dinicu Golescu”

din Câmpulung Muscel ca șefa de promoție, ulterior, a dat admitere la Facultatea de Drept din cadrul

Universitații din București și a obținut al treilea punctaj din concurs, fapt ce a motivat-o sa munceasca și

mai mult. La finalizarea studiilor de licența, în 2024, a încheiat acest parcurs în calitate de șefa de promoție

a Seriei I.  A promovat examenul de primire în profesia de avocat, cu 96 de puncte, iar acum susține probele

pentru admiterea în cadrul Institutului Național al Magistraturii, probe care se vor termina la începutul

lunii aprilie.  „Deși majoritatea profesiilor juridice mi se par interesante și provocatoare din punct de

vedere profesional, cred ca profesia de judecator este cea care mi se potrivește cel mai bine, acesta fiind

motivul pentru care am ales sa dau examen de admitere la INM. Sunt conștienta de responsabilitatea pe

care o implica profesia de judecator, însa satisfacția pe care o simți atunci când știi ca ai contribuit la

înlaturarea unei situații de inechitate, la soluționarea unor probleme cu care oamenii se confrunta zi cu zi,

mi se pare de neegalat. Acesta este și motivul pentru care am ales sa susțin probele de admitere la INM,

dupa ce am oscilat de câteva ori între avocatura și magistratura”, marturisește tânara.

Alegerea de a urma o cariera în domeniul juridic a venit înca din primul an de liceu, așa ca Bianca a știut de atunci

ca, dupa susținerea Bacalaureatului, se va îndrepta catre Facultatea de Drept, din cadrul Universitații din București.

Odata ce și-a stabilit acest scop, a început sa se pregateasca pentru admitere. „Motivul pentru care am ales sa

urmez aceasta facultate a fost acela de a avea șansa de a contribui la înfaptuirea actului de justiție, de a contribui la

existența unei societați în care simțul dreptații sa primeze și care sa favorizeze un climat de siguranța și securitate.

Astfel, decizia de a urma cursurile Facultații de Drept mi s-a parut cea mai potrivita, dat fiind rolul important pe

care un absolvent al unei astfel de facultați îl are în societate, indiferent de profesia aleasa, și anume judecator,

procuror, avocat, notar public, executor judecatoresc etc.”, își argumenteaza decizia interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Liceul l-a urmat în Câmpulung Muscel, iar acea perioada a reprezentat un prim pas pentru a descoperi care este

drumul profesional pe care sa-l urmeze. „Cred ca anii de liceu sunt anii cei mai importanți care te pregatesc pentru

viitoarea viața de adult, anii în care legi prietenii stabile și anii care te învața ce este seriozitatea și perseverența în

munca. Am urmat un profil filologic – limbi straine intensiv, motiv pentru care, în timpul liceului, am descoperit

pasiunea pentru limba franceza, fapt care m-a determinat ca, în timpul facultații, sa urmez și cursurile Colegiului

Juridic Franco-Român”, subliniaza tânara.

                     Citește și

→   De vorba cu studenții admiși în fruntea listei la Facultatea de Drept a  Universitații București |

Bianca-Elena Banațeanu, a treia admisa din  generația ei, care continua sa fie de ”zece pe linie”: Mi-am
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dorit sa  pot contribui la crearea unei societați corecte, în care justiția sa  primeze și fiecare sa aiba

certitudinea ca drepturile îi vor fi  respectate

Facultatea de Drept presupune o pregatire constanta

Admiterea la facultate a susținut-o în 2020, an în care candidații s-au confruntat cu un examen destul de dificil.

Bianca a obținut la acest concurs 81 de puncte, ocupând poziția a treia în clasamentul primilor admiși. „Examenul

de admitere din anul 2020 a fost unul dificil, motiv pentru care nici notele obținute nu au fost la fel de mari ca în

anii precedenți, cel mai mare punctaj obținut fiind 83. Faptul de a ma situa printre primii admiși mi-a dat, cu

siguranța, mai multa încredere în mine. Recunosc ca nu ma așteptam la acest rezultat, dat fiind ca examenul mi s-a

parut destul de dificil la acel moment. Și acum îmi amintesc cu câta emoție am așteptat afișarea rezultatelor și

bucuria pe care am simțit-o atunci când am vazut poziția ocupata, simțindu-ma cu un pas mai aproape de a îmi

îndeplini visul, și anume acela de a urma o profesie în domeniul juridic”, precizeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Nu a uitat nici senzațiile traite în prima sesiune, care a fost una dificila, deoarece se confrunta cu un limbaj cu totul

nou, nu știa exact care sunt exigențele profesorilor și la ce sa se aștepte de la subiectele pe care va trebui sa le

rezolve la examen. Avea constant impresia ca nu s-a pregatit suficient, ca mai are nevoie de timp pentru a-și fixa

diverse informații însușite pe parcursul semestrului. „Cu toate acestea, am reușit sa fac fața presiunii existente la

acel moment, obținând, spre surprinderea mea, note de 10 la toate examenele. Acesta a fost momentul care m-a

motivat sa ma pregatesc pe parcursul celorlalte sesiuni la un nivel ridicat și care, cu siguranța, mi-a oferit încredere

în mine, încredere de care orice student la Facultatea de Drept are nevoie la început de drum. Marturisesc ca la acel

moment nu aveam nicio reprezentare asupra modului de punctare, crezând ca este chiar imposibil a se obține doar

note de 10 pe parcursul unei sesiuni”, mai spune Bianca.

De altfel, prima sesiune a învațat-o cum sa-și gestioneze timpul mai eficient, cât de important este sa învețe din

timpul semestrului și sa nu lase materia sa se adune, pentru ca ulterior este mult mai dificil de ținut pasul.  „Este

adevarat ca nu am reușit mereu sa învaț din timpul semestrului atât cât îmi propuneam, însa prima sesiune m-a

învațat și cât de importanta este participarea la cursuri și seminare, având în vedere ca multe dintre subiectele de la

examen prezentau probleme abordate chiar și adiacent pe parcursul semestrului. Deși în anul I prima sesiune mi

s-a parut extrem de dificila, privind retrospectiv, pot spune ca aceasta a fost una dintre cele mai ușoare sesiuni,

mult mai dificile fiind cele din anii III și IV.”, detaliaza tânara.

                             Citește și

→    Rising Stars | Tudor Bonifate, primul admis la Facultatea de Drept și   mai apoi șef de promoție în

2022, cu media 10, a ales sa profeseze ca   avocat la Țuca Zbârcea & Asociații: ”Învaț permanent – de la  

avocații care ma coordoneaza, de la colegii mei avocați, de la   profesorii cu care am șansa de a colabora la

facultate, de la studenții   mei. Cred ca avocatura ma face un profesor mai bun, dupa cum   profesoratul

ma face un avocat mai bun”

Dreptul este despre oameni

Bianca Banațeanu este de parere ca „secretul” unei studenții de succes este echilibrul. Din punctul sau de vedere,

un student la Drept trebuie sa aiba mereu în vedere faptul ca aceasta perioada reprezinta o perioada de formare nu

numai pe plan profesional, dar și pe plan personal. „Dreptul este despre oameni. Prin urmare, rolul unui student la
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Drept nu este doar de a învața legi, de a înțelege raționamente juridice sau de a afla care a fost evoluția unei

anumite reglementari. Rolul sau este și acela de a înțelege complexitatea relațiilor sociale, de a empatiza cu

nevoile, dorințele oamenilor cu care interacționeaza. Din acest motiv, consider ca o studenție de succes este aceea

care îmbina învațatul cu socializarea. Este adevarat ca volumul de informații de reținut pentru examene este unul

mare, existând uneori tendința de izolare, însa, în niciun caz, nu cred ca soluția ar fi izolarea”, nuanțeaza tânara.

Bianca mai adauga faptul ca motivul pentru care este recunoscatoare Facultații de Drept, dincolo de cunoștințele

pe care le-a dobândit pe parcursul celor patru ani, este acela al oamenilor pe care i-a cunoscut și al legaturilor pe

care le-a format. „Toate aceste interacțiuni pe care le-am avut pe parcursul facultații m-au maturizat, m-au format

ca om și m-au ajutat sa ma perfecționez constant. Am fost extrem de norocoasa din punctul de vedere al colegilor

pe care i-am avut, aceștia fiind cei care m-au susținut mai mult decât m-aș fi așteptat vreodata, în special la finalul

anului IV, în momente în care eu nu mai aveam atât de multa încredere în mine. Le voi fi mereu recunoscatoare

pentru tot sprijinul pe care mi l-au acordat și pentru ca au fost mereu acolo pentru mine. De aceea, cred cu tarie ca

o studenție de succes se bazeaza foarte mult și pe partea sociala, atât din perspectiva dezvoltarii personale, cât și

din perspectiva profesionala, deoarece un adevarat profesionist este cel care înțelege societatea în care traiește și

care empatizeaza cu cei din jur”, apreciaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Experiențele traite pâna acum o determina pe Bianca sa le transmita celor care se gândesc sa îmbrațișeze un

parcurs academic similar cu al ei sa se pregateasca temeinic pentru admiterea la Facultatea de Drept înca din

timpul liceului, având în vedere ca examenul prezinta un grad de dificultate destul de ridicat. Le mai spune sa

încerce sa afle ce presupun profesiile juridice, pentru a nu fi ulterior în situația de a constata ca o profesie în

domeniu nu se potrivește felului lor de a fi.

„Facultatea de Drept implica o pregatire constanta, motiv pentru care ar trebui sa ia în calcul și efortul pe care

trebuie sa îl depuna pe parcursul celor patru ani de facultate, precum și ulterior, pentru admiterea în profesie. Din

pacate, știu ca este destul de greu sa îți dai seama în timpul liceului ce fel de profesie ți se potrivește cu adevarat,

în condițiile în care nu ai contact direct cu activitatea profesionala, motiv pentru care i-aș sfatui pe cei care vor sa

urmeze o cariera în Drept sa încerce sa ceara mai multe informații de la cei care lucreaza deja în domeniul juridic,

luând astfel decizia de a urma Facultatea de Drept în mod informat.”, atrage atenția tânara.

Bianca Banațeanu a finalizat cei patru ani de facultate  cu o medie mare, în calitate de șefa de promoție a Seriei I,

promoția 2024. Aceasta performanța a reprezentat pentru ea o confirmare a faptului ca munca susținuta și

perseverența sunt mereu rasplatite.

Recunoaște faptul ca, în spatele acestui succes, se afla foarte multa munca, efort constant, multe emoții care

trebuie depașite, însa satisfacția simțita la final este una foarte mare, motiv pentru care considera ca tot efortul

merita pe deplin. „Acest rezultat mi-a dat încredere pentru examenele de admitere în profesie, m-a motivat pentru a

continua sa ma perfecționez constant și mi-a oferit validarea faptului ca, indiferent de cât de greu ar parea, nu

trebuie niciodata sa renunț la ceea ce îmi doresc, pentru ca efortul depus este întotdeauna rasplatit. Recunosc ca

poate mai emoționata decât la orice examen m-am simțit în ziua absolvirii, pe parcursul discursului pe care l-am

avut în cadrul acestei ceremonii. Atunci am simțit, cu adevarat, ca s-a terminat o etapa extrem de frumoasa a vieții,

o etapa ce a presupus multa munca și determinare, iar toate emoțiile simțite în cadrul discursului au confirmat

acest aspect”, mai spune interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

                             Citește și

→     Cariere în Drept | De vorba cu Mihaela Scorpan, românca de peste Prut    care a studiat Dreptul la

Iași, fiind printre cei mai buni studenți ai    generației sale, cu media finala 9.67
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→     Cum a perceput Vasile Țurcan, român din Basarabia, învațamântul  juridic   românesc pe care l-a

absolvit cu 9,85 și care au fost primele  impresii   dupa

Anii de facultate au pregatit-o pentru profesie, dar și pentru viața

Bianca marturisește ca pe parcursul anilor de studenție s-a întrebat de mai multe ori daca a facut alegerea corecta

luând decizia de a urma cursurile Facultații de Drept. Dar acum, când privește în urma și analizeaza tot ceea ce a

învațat, a ajuns la concluzia ca daca ar trebui sa o ia de la capat ar urma același traseu. „Facultatea de Drept m-a

învațat cu certitudine ce înseamna performanța, ce înseamna sa lupți pentru ceea ce îți dorești, ce înseamna sa

gasești puterea de merge mai departe când te simți copleșit. Cei patru ani de facultate au reprezentat o perioada de

formare pentru care eu voi fi mereu recunoscatoare, ani care mi-au demonstrat ca trebuie sa am încredere în mine,

ca nu trebuie sa renunț oricât de greu ar parea drumul ales, ca trebuie sa ma bucur de fiecare clipa și sa fiu

recunoscatoare pentru tot ceea ce am”, arata tânara.  

Interlocutoarea 

Biz

Lawyer s-a lasat inspirata de toți cei pe care i-a întâlnit în acești ani, învațând câte ceva de la

fiecare profesor sau seminarist cu care a avut ocazia sa interacționeze.

În opinia sa, majoritatea cadrelor didactice ale Facultații de Drept din cadrul Universitații din București sunt

extrem de bine pregatite, de serioase în ceea ce fac și de dedicate muncii didactice. Prin urmare, toți acești

profesioniști au reprezentat un exemplu pentru ea și a încercat sa ia de la fiecare ceea ce este mai bun.

Punând în balanța plusurile și minusurile Facultații de Drept, prima categorie este cea care atârna cel mai greu.

Un mare plus al instituției de învațamânt pe care a absolvit-o este acela ca este una dintre cele mai serioase

facultați de la noi din țara, seriozitate care este data, în primul rând, de calitatea profesorilor și seminariștilor

facultații. Totodata cerințele pentru fiecare materie studiata sunt foarte ridicate, fiind astfel ridicat și nivelul de

pregatire în rândul studenților facultații. „Pe de alta parte, Facultatea de Drept este o facultate cu materii aplicate

care pregatește studenții pentru o cariera în domeniu, iar domeniile în care poți activa dupa finalizarea studiilor

sunt multiple. Tot ca un plus aș putea menționa și asociațiile studențești în care poți face voluntariat și care te ajuta

în mod deosebit sa te dezvolți pe plan personal. În ceea ce ma privește, am ales sa ma implic în Asociația

Studenților în Drept, care mi-a oferit numeroase ocazii de socializare și prin intermediul careia am cunoscut

oameni deosebiți. Cu toate acestea, Facultatea de Drept presupune munca serioasa și permanenta care nu îți ofera

prea mult timp liber pentru alte activitați, ceea ce ar constitui un minus. Tot ca un minus al facultații aș putea

menționa și lipsa unei pregatiri practice suficiente pentru profesiile juridice. Cred însa ca o astfel de pregatire

practica este oferita de anii de stagiatura, timpul din facultate fiind insuficient pentru a acoperi atât partea teoretica,

cât și partea practica la cel mai înalt nivel”, adauga Bianca.

În ceea ce privește programa de învațamânt, tânara considera ca ar trebui sa puna mai mult accent pe practica de

specialitate realizata de studenți. „Este adevarat ca și în prezent exista un numar de ore de practica obligatorii ce

trebuie efectuat de studenți, însa cred ca facultatea ar trebui sa se implice activ pentru a oferi studenților

oportunitatea de a asista cu adevarat la activitațile extrem de variate pe care le presupun profesiile juridice,

fiindu-le și studenților mai ușor ulterior pentru a decide în cunoștința de cauza ce profesie juridica li se potrivește

cel mai bine”, atenționeaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.
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                                          Citește și

→         De vorba cu Corina Oana Mazilu, admisa în primii zece la  Facultatea    de    Drept a Universitații

„Alexandru Ioan Cuza” din  Iași, acum  avocat      stagiar: ”Ceea ce ma fascineaza cu privire la  aceasta 

profesie este   ca,    prin ajutorul oferit oamenilor, ajungi  sa te  descoperi și sa te      redescoperi pe tine

însuți”

→      Andrea Roxana Chihaia, printre cei mai buni zece absolvenți ai     generației sale, acum stagiara, a

intrat în profesie cu emoție și     entuziasm. Ea spune ca performanța nu se întreține singura, ci trebuie    

susținuta

Piața muncii este deschisa pentru absolvenții de Drept

Chiar daca mai exista lucruri care ar trebui schimbate, Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București

este printre instituțiile de învațamânt de top care își pregatesc absolvenții pentru piața muncii, existând o paleta

larga de oportunitați pentru cei care au ales sa studieze în domeniul juridic. Sunt numeroase societați de avocatura

care cauta în permanența sa recruteze tineri avocați cu o buna pregatire în domeniu și care sunt dornici sa se

dezvolte în acest domeniu. Totodata, în magistratura, în ultima perioada s-a discutat tot mai mult de numarul mare

de locuri vacante și de necesitatea degrevarii magistraților în activitate, în condițiile în care aceștia au în lucru un

numar foarte mare de dosare. Absolvenții de la Facultatea de Drept mai pot opta pentru o cariera în domeniul

notariatului, al diplomației, ca executori judecatorești sau consilieri juridici. În plus, și în domeniul administrativ

sau bancar sunt locuri de munca pentru absolvenții unei astfel de facultați. „Cred ca orice domeniu juridic ai alege,

atâta vreme cât ești bine pregatit, îți place ceea ce faci și ești dornic de perfecționare continua, poți deveni un

adevarat profesionist al Dreptului”, amintește tânara.

În contextul în care Facultatea de Drept presupune o pregatire constanta, perioada de dupa absolvire nu este mai

dificila decât cea din timpul facultații. Bianca admite faptul ca, în aceasta etapa, o problema poate aparea totuși din

perspectiva oboselii acumulate pe parcursul anului. „Este adevarat ca o problema poate aparea totuși din

perspectiva oboselii acumulate pe parcursul anului. Personal, anul IV mi s-a parut un an dificil, pentru ca, în afara

de pregatirea pentru examenele de semestru, intervine și pregatirea pentru examenul de licența și pregatirea pentru

examenele de admitere în profesie. De aceea, o problema cu care eu m-am confruntat dupa absolvire a fost

oboseala acumulata, fapt ce a facut puțin mai dificil procesul de învațat pentru admiterea în profesie.

În ceea ce privește admiterea în profesia de avocat, subiectele de anul acesta au fost de o dificultate medie, motiv

pentru care cred ca o pregatire constanta și temeinica pe parcursul facultații a fost suficienta pentru promovarea

examenului.

În schimb, examenul de admitere la Institutul Național al Magistraturii presupune un grad de dificultate mai

ridicat, în primul rând, din perspectiva faptului ca presupune mai multe probe cu o durata totala de șase luni, nu

doar un test de tip grila, cum este cel de la Barou. Toate aceste probe implica o presiune constanta, concursul

începând cu un test de tip grila, fiind urmat de o proba în cadrul careia candidații trebuie sa rezolve spețe și
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subiecte de teorie la materiile Drept civil, Drept procesual civil, Drept penal și Drept procesual penal. Ulterior,

pentru cei care promoveaza primele probe urmeaza testul psihologic, concursul de admitere finalizându-se prin

proba interviului”, detaliaza interlocutoarea 

Biz

Lawyer.

Dupa absolvirea studiilor de licența, tânara se îndreapta catre ramura Dreptului privat, în special a Dreptului civil,

aceasta fiind cea care a atras-o cel mai mult în timpul facultații. Din punctul sau de vedere, aceasta ramura a

Dreptului presupune multe probleme practice care necesita soluții variate. Prin urmare, Dreptul civil implica

realizarea unor conexiuni și a unor raționamente complexe, care necesita, totodata, și o munca de cercetare a

evoluției reglementarii unei anumite instituții, a textelor de doctrina și a jurisprudenței relevante în domeniu.

„Ideea de libertatea a parților, de libertate contractuala m-a fascinat înca din anul I de facultate, încercând mereu sa

înțeleg care ar fi totuși limitele acestei libertați și cum interacționeaza aceasta cu ordinea publica, precum și cu

buna-credința în executarea obligațiilor. Toate aceste probleme mereu de actualitate care presupun raționamente și

mecanisme juridice variate m-au atras cel mai mult și m-au determinat sa urmez aceasta ramura a Dreptului dupa

finalizarea studiilor de licența”, argumenteaza tânara.

Totodata, ea amintește faptul ca a ales sa urmeze Facultatea de Drept din cadrul Universitații din București având

credința ca este cea mai buna facultate din țara, iar așteptarile nu i-au fost înșelate niciun moment. „Am cunoscut

oameni minunați, profesori și colegi, cu care sper sa pastrez legatura și în anii care vor urma.În continuare, îmi

doresc sa promovez examenul de admitere la Institutul Național al Magistraturii și sa urmez o cariera de

judecator”, încheie Bianca Banațeanu.
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